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جای خالی افراد کاردان در تشکیلات فوتبال!

نکته  ورزشی

بی توجهی به تخصص در ورزش

سرویس ورزشی-
درب��اره اهمیت رش��ته های پای��ه و به اصطلاح 
»مادر« تاکنون خیلی صحبت شده است. حرف هایی 
مث��ل این که ما اگر ورزش��ی با ریش��ه های قومی 
و مس��تحکم می خواهیم باید به رش��ته هایی مثل 
دوومیدان��ی اهمیت بدهیم، م��ا اگر می خواهیم در 
میادینی چون بازی های آس��یایی و المپیک، عرض 
اندام کنیم و خود را به عنوان کشوری صاحب ورزش 
مطرح نمائیم و جایگاهی آبرومند در جدول مدال ها 
برای خود دس��ت و پا کنیم، باید برای رش��ته های 
مدال آوری چون دوومیدانی، شنا و... حسابی جداگانه 
قائل شویم و درباره این رشته ها برنامه های مفصل و 
کارهای حسابی طراحی کنیم و به اجرا بگذاریم. و... 
حرف هایی که مثل خیلی حرف های حساب دیگر آن 
طور که انتظار می رود، مورد توجه مسئولان مربوطه 

قرار نمی گیرد و...
باری، از جمله رشته هایی که از نظر کارشناسان 
و حتی مسئولان ورزشی نمره قابل قبول و کارنامه 
موفقی در بازی های آسیایی به دست نیاورد، رشته 
دوومیدانی بود. رشته ای که طلای احسان حدادی 
تنها مدالی بود که در بازی های ذکر شده به نامش 
ثبت شد. این که چرا دوومیدانی علی رغم اهمیت آن 
در س��اختار و وضعیت کلی ورزش، هنوز در ورزش 
ما جایگاه خود را پیدا نکرده و اینکه چرا دوومیدانی 
حتی با توجه به شرایط فعلی، نتوانسته در بازی های 
آسیایی در حد انتظارات ظاهر شود، سؤالات و نکاتی 
اس��ت که باید در نشس��ت های کارشناسانه بررسی 
و ریشه یابی ش��ود. کاری که مسئولان ورزش قول 
داده اند درباره کل کاروان ورزش��ی ایران و عملکرد 

آن انجام دهند.
هر چیزی سر جای خودش

این مقدم��ه را عرض کردیم ت��ا به حرف های 
سجاد مرادی کاپیتان تیم ملی دوومیدانی اشاره ای 
مختصر داشته باش��یم. مرادی در مصاحبه ای بعد 
از اینکه درباره وضعیت ش��خصی خودش مسائلی 

را مطرح می کند به برخی از مش��کلات دوومیدانی 
می پردازد، از جمل��ه اینکه »لیگ دوومیدانی اصلًا 
ش��رایط خوبی ندارد. دمپایی فلان جا، یا پف فیل 
بهمان جا که تیم نش��د! به پرداختی های لیگ نگاه 
کنید، همه چیز دس��تگیرتان می شود. او در بخش 
دیگری به نیاز دوومیدانی به مدیرانی مثل کفاشیان، 
کریمی )مصطفی( و... اشاره می کند. »ما مدیری مثل 
کفاشیان یا کریمی را می خواهیم« و... یعنی مدیرانی 
که رشته تخصصی آنها دوومیدانی است و برای اهالی 
آن رشته شناخته شده هستند. این نکته را که جالب 
هم هست داخل پرانتز عرض می کنیم که در حالی 
که علی کفاش��یان در مس��ند ریاس��ت فدراسیون 
فوتبال در شرایطی متزلزل قرار دارد، کاپیتان تیم 
ملی از او به عنوان مدیری که می تواند بر دردهای 
دوومیدانی مرهم بگذارد یاد می کند، صرف نظر از 
این که خاستگاه این حرف کجاست؟ انگیزه مرادی 
از مطرح کردن این نام ها چیست؟ حرف او این اصل 
اساسی را به خاطر می آوردو در ذهن تداعی می کند 
که یکی از راه های کم کردن مشکلات ورزش، یکی از 
راه های پیشرفت ورزش، این است که هر کسی سر 
جای خودش در حوزه تخصص و دانش خود عمل 
کند و هر کسی نیز سرجای خودش بنشیند. مثلًا 
اگر قرار اس��ت از آقای کفاشیان در حوزه مدیریتی 
ورزش اس��تفاده شود، خوب بهتر است ایشان را در 
جایی به کار گرفت که به خاطر تخصص و دانش��ی 
که دارد، کارآمدتر، و مفیدتر باش��د. ش��اید یکی از 
دلایل این که رشته هایی مثل دوومیدانی از رشد و 
پیشرفت مورد انتظار برخوردار نیستند و تلاش ها و 
هزینه هایی که در آن خرج می شود، بازدهی لازم را 
ندارند، همین موضوع باش��د که در این رشته ها آن 
طور که لازم است هر چیز و کسی در جای خود قرار 
نگرفته است و.... البته همان طور که در حرف های 
مرادی دیدیم، مشکلات دیگری مثل کیفیت لیگ 
و نحوه باشگاه داری و وضعیت مالی و اقتصادی و... 

در این عدم رشد و بازدهی مؤثر هستند.

سرویس ورزشی- 
اگر می خواهیم فوتبال بر مسیر صحیح گام 
بردارد، پول در آن درست هزینه شود و کارکرد 
مثبت خود را ایفا کند، باید تلاش کنیم هر کس 
س�رجای خودش بنش�یند، هر چیزی سر جای 
خودش قرار بگیرد، باید کار را به دست کاردان و 
به دست اهالی فوتبال و استخوان خرد کرده های 

آن بسپاریم.
از عجایب ورزش و به ویژه فوتبال ما و از سؤالات 
کهنه اما بی جواب آن یکی هم این نکته است که چرا 

دلیل افزایش هزینه ها و بر باد رفتن سرمایه های مالی چیست؟!

مشکلات ورزش و پاسخگو به مسائل لاینحل ورزش 
اس��ت. حرف هایی اس��ت که ناگفته، گویای بیمار و 
غلط بودن سیس��تم و نظام حاکم بر ورزش و فوتبال 
ماست. مسائلی است که تقریباً جملگی بر آن توافق 
داریم می دانیم که اجزای تشکیل دهنده این سیستم 
که باید همراه و در یک مس��یر و به سوی یک هدف 
حرکت کنند، از هماهنگی لازم برخوردار نیس��تند و 
تقریباً هر کدام ساز خود را می زند و راه خود را می رود 
و هدف خود را دنبال می کند. با این حساب نمی شود 
از فوتبال )ورزش( هم توقعی بیش از آنچه که امروز 

هست، داشت.
چه کس��ی و تش��کیلاتی باید اجزای ناهماهنگ 
و آش��فته حال این مجموعه و سیس��تم را هماهنگ 
کند؟ س��ؤال دیگری است که آن هم بی پاسخ مانده 
اس��ت منته��ا چیزی که در آن تردیدی نیس��ت این 
است که تا این هماهنگی و همراهی به وجود نیاید و 
عزم های اجزا برای رسیدن به »هدف مشترک« جزم 
نشود، وضع همین است که هست و عوامل و عناصر 
کارسازی مثل پول و رسانه و... نه تنها تاثیر مثبت بر 
این فوتبال نمی گذارند بلکه همان طور که گفته شد 
اثرات س��وء و منفی آنها آن قدر زیاد و ملموس است 
که به معنی واقعی نبودش��ان بهتر از بودش��ان است! 
مثلا طی روزهای گذشته که اختلاف میان فدراسیون 

فوتب��ال و تلویزیون منجر به عدم پخش مس��ابقات 
فوتبال داخلی شده بود، نظر سرویس ورزشی کیهان 
آن هم نظر کاملا کارشناس��ی و فنی آن، این بود که 
عدم پخش مس��ابقات فوتبال از تلویزیون به ضرر هر 
کس��ی و هر سازمان و تشکیلاتی باشد، حتما حداقل 

از لحاظ فنی و فرهنگی، به نفع فوتبال خواهد بود!
تاکی��د می کنیم این نظریه کاملاً  کارشناس��ی 
ماس��ت- شاید هم از نظر بعضی ها اشتباه باشد- و 
حاضری��م درباره آن حتی ب��ه گفت وگو و مناظره 
بنش��ینیم. ناگفته نماند ک��ه ما در حالی معتقد به 

این »نظر« هس��تیم که با تلخی نزد خود تاس��ف 
می خوریم که راس��تی چرا باید چنین باشد؟! چرا 
در حالی که در همه جا رسانه عامل رشد و پویایی 
و ایجاد انگیزه و تحرک بیش��تر است، اینجا عملًا 
موجب کژروی، حاشیه سازی و تشدید درگیری ها 
و اختلافات و... خلاصه نزول سطح فنی و اخلاقی 

فوتبال شده است؟ 
در چنین وضعیتی است که می گوییم عدم پخش 
مسابقات فوتبال داخلی می تواند ازحیث فنی و اخلاقی 
بر کار و بار فوتبال ما نسبت به پخش آن تاثیرات مثبت 

و بهتری داشته باشد! و البته با افسوس.
بلاتکلیفی چهره های فوتبالی 

از بح��ث اصلی دور نش��ویم »رضا احدی« که 

کنار خیابان کبریت فروش��ی می کردیم، الان دیگر 
کارخانه کبریت س��ازی داش��تیم و اگر پشت وانت 
پرتقال فروشی می کردم، الان باغ پرتقال داشتم، اما 
چون رفتم دنبال فوتبال و به اصطلاح فوتبالیست 
ش��دم، حالا میان زمین و آس��مان معلق هستم و 

تکلیف خودم را نمی دانم و...«!
بلاتکلیفی بسیاری از چهره های فوتبالی )ورزشی( 
و فوتبالیست های سابق که اتفاقا در روزگار خودشان 
جزو »بهترین ها« و چهره های مطرح هم به حس��اب 
می آمدند و از این نظر ش��هره عام و خاص بودند، هم 
یکی از دردهای فوتبال ماست. دردی که بدون تردید 
تاثیرات منفی خود را بر وضعیت فوتبال گذاش��ته و 
می گذارد. مش��کلی که موجب می شود غیرورزشی ها 

هر آنچه که در همه ورزش ها و کشورها و فوتبال ها، 
پاسخ مثبت داده، برای آنها مفید ظاهر شده، و کارایی 
داش��ته و... در ورزش ما و علی الخصوص برای فوتبال 
نتیجه مثبت که نداشته هیچ، تاثیرات مضر و به قول 
جامعه شناسان کارکرد منفی داشته است؟ یک مثال 
در این باره »رس��انه« اس��ت. عامل و اب��زاری که به 
طور طبیعی و در ش��رایط سالم جزو برکات و نعمات 
اجتماعی اس��ت و در صورت ارائه کارکرد بایس��ته و 
تعریف شده، باید به رشد و پویایی جامعه در حوزه های 
مختل��ف از جمله ورزش کمک کند، اما بر ورزش ما 
بدون تعارف و ش��عار، تاثیر منفی دارد، چون در این 
باره پیش از این  بارها نوشته و در مقاطع لازم و یا پیدا 
شدن شاهدی تازه به آن پرداخته ایم، از ذکر مثال ها و 
مواردی که مبین حرف ما باشد، درمی گذریم و... البته 
این موضوع عجیب و در عین حال دردآور و تاسف بار 
تنها مورد توجه و اشاره این قلم و این نشریه هم قرار 
نگرفته اس��ت، بلکه اکثر اهالی فکور ورزش به آن پی 
ب��رده و درباره آن حرف ها زده و س��خن ها رانده اند و 

مثال و نمونه آورده اند.
با این حال جالب است که کسی، تشکیلاتی و... که 
باید درباره این موضوعات حساسیت به خرج داده و به 
فکر چاره جویی بیفتد کاری نمی کند و برای اینکه این 
عوامل بالقوه کارس��از به یاری ورزش و فن و فرهنگ 

آن بیاید، چاره ای کارساز نمی اندیشد. 
همی��ن چندی قبل و در راس��تای مباحث فوق، 
جعفر مختاری فر بازیکن س��ال های ن��ه چندان دور 
استقلال می گفت و می پرسید چرا عامل کارسازی به 
نام »پول« در فوتبال ایران نه تنها کارساز نیست و به 
رشد و اعتلای آن کمک نمی کند، بلکه از جنبه های 
مختلف ب��ه آن ضربه می زند و به وی��ژه »اصالت« و 
»ثب��ات« آن را از بی��ن می برد؟ چرا در کش��ورهای 
صاحب فوتبال، آن هم در حرفه ای ترین شکل آن، پول 
اصالت ه��ا را بر باد نمی دهد و به ثبات فردی و تیمی 
و به طور کل��ی به ثبات فوتبال ملی کمک می کند؟ 
و اینج��ا پول به ج��ان اصالت ها می افتد، حرمت ها را 

می درد، اخلاق را درهم می شکند و...؟
اجزای ناهماهنگ سیستم فوتبال

این ها سؤالاتی است که خود به نوعی بازگوکننده 

* باید با خود اندیشید و در نشست های کارشناسی مطرح کرد که 
واقعا چرا چنین است؟ آیا یکی از دلایل ساده افزایش هزینه ها و بر 
باد رفتن سرمایه های مالی از لحاظ علم مدیریت این نیست که کار 

دست کاردان نیست؟ آیا در فوتبال ما کار دست کاردان است؟ 

* ما اگر می خواهیم فوتبال بر مسیر صحیح گام بردارد، پول در آن درست هزینه شود و کارکرد مثبت 
خود را ایفا کند، باید تلاش کنیم هر کسی سر جای خودش بنشیند، هر چیزی سرجای خودش قرار 

بگیرد، باید کار را به دست کاردان و به دست اهالی فوتبال و استخوان خرد کرده های آن بسپاریم. حداقل 
نفع این کار این است که آنها برای اثبات خود و مدیریت خود مجبور نیستند هزینه سنگینی- که عمده 

آن هم از کیسه بیت المال است- به فوتبال تحمیل کنند و آخرش هم نتیجه لازم عاید نشود و...
***

علاقه من��دان به فوتبال بازی های خوب و تکنیکی 
او را در تی��م اس��تقلال و تیم ملی به ی��اد دارند، 
در تازه تری��ن صحبت های خود گفته اس��ت: »اگر 
م��ن و امث��ال من به ج��ای فوتبال ب��ازی کردن 

و غیرفوتبالی ها از س��ر و کول آن بالا بروند و در آن 
شلتاق کنند و کارهای حساس آن را بر عهده بگیرند 
و آخرش هم علی رغم تحمل هزینه های س��نگین به 
خاطر نابلدی و ندانم کاری،اگر خودشان به نام و نانی 

می رسند، اما ضرر عملکرد آنها یکسره نصیب فوتبال 
می شود. 

در فوتبال کار دست کاردان نیست!
بای��د در آن تام��ل کرد و با خود اندیش��ید و در 
نشس��ت های کارشناس��ی مطرح کرد که واقعا چرا 
چنین است؟ آیا یکی از دلایل ساده افزایش هزینه ها 
و بر باد رفتن سرمایه های مالی از لحاظ علم مدیریت 
این نیست که کار دست کاردان نیست؟ آیا در فوتبال 
ما کار دس��ت کاردان است؟ آیا از امثال رضا احدی، 
جعفر مختاری فر، ضیا عربشاهی، کاظم سیدعلیخانی 
و... گرفته تا امثال حسن حبیبی، اصغر شرفی، علی 
پروی��ن، بهمن صالح نیا و.... در ای��ن فوتبال دارد به 
درستی استفاده می شود و از تجربیات و توانایی های 
آنها داریم به بهترین ش��کل به نفع فوتبال کش��ور 
استفاده می کنیم؟ آیا بر نیمکت تیم های باشگاهی 
و رده ه��ای مختلف ملی واقعا مردانی که »اینکاره«  
و »ذی ح��ق« هس��تند و چه��ره مقب��ول و مردمی 
دارند، نشسته اند، یا مجهول الهویه هایی که جز برای 
مسئولان فدراسیون فوتبال و اعوان و انصار خودشان 
برای اهالی فوتبال ناشناخته هستند؟! آیا مربیگری، 
سرپرس��تی، مس��ئول رس��انه ای و... حتی مسئول 
تدارکات باشگاه ها، لیگی و یا رده های مختلف سنی 
تیم ملی، پست ها و مناصب کوچکی است که ما حق 
داشته باش��یم آن را براساس سلیقه و میل و دلخواه 
خودمان بر هر کسی که از راه می رسد واگذار کنیم 
تا اسباب رضایت دوستان و خویشان و در و همسایه 

را فراهم آوریم؟!
ما اگر می خواهیم فوتبال بر مسیر صحیح گام 
بردارد، پول در آن درس��ت هزینه ش��ود و کارکرد 
مثبت خود را ایفا کند، باید تلاش کنیم هر کسی 
س��ر جای خودش بنش��یند، هر چیزی س��رجای 
خودش قرار بگیرد، باید کار را به دس��ت کاردان و 
به دست اهالی فوتبال و استخوان خرد کردهای آن 
بسپاریم. حداقل نفع این کار این است که آنها برای 
اثبات خود و مدیریت خود مجبور نیس��تند هزینه 
س��نگینی- که عمده آن هم از کیس��ه بیت المال 
است- به فوتبال تحمیل کنند و آخرش هم نتیجه 

لازم عاید نشود و...

ناکامی در ایجاد اصلاحات فدراس�یون فوتبال، 
مواض�ع وزارت ورزش را در حمای�ت از حق پخش 
سس�ت کرد. وزارت ورزشی که با پا پس کشیدن، 

حمایت دولتی را هم از فوتبال گرفت.
علی کفاش��یان خود را در ی��ک قدمی فتحی بزرگ 
می دی��د که ن��اکام ماند. اگرچه او و فدراس��یونش گامی 
به پیش برداش��تند اما این گام آنی نش��د که رویایش را 
داش��تند. آنها به دنبال حقی بودند که باش��گاه ها باید از 
پی اش می جنگیدند. آنها دلخوش به حمایت وزارت ورزش 
بودند چون اولین بار این وزیر ورزش بود که یادآور ش��د 
حق فوتبال باید از تلویزیون گرفته شود اما در نهایت این 
فدراس��یون بود که دور خورد و کفاشیان بود که عقبگرد 

را تجربه کرد.
در همین خصوص خبرآنلاین مدعی شد: همه چیز 
به زعم کفاش��یان داشت خوب پیش می رفت. او درهای 
استادیوم ها را به روی دوربین ها بست و حتی توانست 90 
را از س��که بیندازد. باورش این بود که تا حداقل 2 برابر 
ک��ردن حق پخش فاصله ای ن��دارد و فقط باید لیگ را تا 
نیم فصل به همین ش��یوه پیش می برد اما به یکباره دید 
چاره غیراز مصالحه ندارد. وزیر ورزش که اولین بارتیر ماه 
گذشته از ضرورت گرفتن حق پخش سخن گفته بود. از 
اینک��ه با قرارداد دور زمین و گرفتن حق پخش باید پای 
دولت از فوتبال حرفه ای بیرون کشیده شود، به یکباره به 

این نتیجه رسید ادامه این حمایت سودی ندارد.
او ک��ه آن زمان عقیده داش��ت هزینه های لیگ برتر 
بال��غ بر 1200 میلیارد تومان اس��ت، حالا که براس��اس 
اعلام سازمان لیگ هزینه ها در صورت های مالی به 200 
میلیارد تومان رسیده اند، نظرش بر این شد که تزریق پول 
تلویزیون به فوتبال تنها س��یکل معیوب فوتبال را قوی تر 
می کند پس دست از حمایت فوتبال بر داشت. او شاید تا 
هفته قبل، درست تا زمانی که همه گمان می کردند این 
بار کفاشیان چاره ای ندارد و در برابر حمله اعضای هیئت 
رئیس��ه اش پا پس می کش��د تا نبی را از پست دبیر کلی 
و آیت اللهی را از بخش عمده مس��ئولیت هایش بردارد، 
حمایت وزارت ورزش را می شد پشت ماجرای حق پخش 
دید اما وقتی ورق برگشت و کفاشیان مشروطه را نپذیرفت، 

حمایت ها هم کمرنگ شدند.
تلاش برای تغییرات در فدراسیون فوتبال خواسته ای 
بود که وزیر ورزش از 4 ماه قبل به دنبالش است. وعده ای 
که کفاشیان به گودرزی داده بود اما عملی نکرد تا وزیر در 
براب��رش ارتباطش با او را قطع کند، جواب تماس هایش 
را ندهد و از او رو بگرداند. در هفته های گذشته که فشار 
برای ایجاد تغییرات به کفاشیان بیشتر شد، اعضای هیئت 
رئیسه در تدوین نامه های تندشان برای اعمال اصلاحات 
مشاوران مختلفی داشتند. مشاورینی که بعضی رسانه ها 

از آنها نام بردند و حتی گفته شد گرشاسبی، رئیس دفتر 
وزی��ر ه��م از این تلاش ها بی خبر نیس��ت. اگرچه وزارت 
ورزش در هم��ه ای��ن ایام هر نوع دخالتی را رد می کرد و 
اصرار داش��ت بی طرفی را در دس��تور کارش دارد. تلاش 
ب��رای ایجاد اصلاحات اما ب��ا بی توجهی اعضا به بندهای 
اساسنامه نا تمام ماند. نبی و آیت اللهی در سمت های شان 
ماندند و کفاشیان که تقریبا به یقین رسیده بود خیز برای 
برداشتن معاونانش بهانه ای است برای تغییر خود او، مصر تر 
بر س��ر عقایدش ماند. از سوی دیگر منتقدان هم با همه 
حمایت های��ی که دارند در جم��ع آوری تنها 20 رای از 
مجمع برای تشکیل جلسه ای اضطراری ناکام مانده اند تا 
حضور رئیس معاونینش  در فدراسیون فوتبال را به رای 
بگذارند. آنها با هم��ه پرونده هایی که از ناکامی ها و عدم 
شفافیت مالی در دست دارند، نتوانسته اند مجمع را قانع 

به بحث درباره تغییرات کنند.
این ناکامی در ایجاد اصلاحات مواضع وزارت ورزش 
را در حمایت از جق پخش سست کرد. وزارت ورزشی که 
با پا پس کشیدن، حمایت دولتی را هم از فوتبال گرفت. 
کفاشیان که برای ماجرای حق پخش تیم های فوتبال_ این 
پول به فدراسیون نمی رسید و بین تیم ها تقسیم می شد_ 
اختیار تام را به تنها نماینده ای از هیئت رئیسه فرستاده بود 
که طبق اساسنامه به دلیل اشتغال در شورای عالی ورزش 
کشور و داشتن نفع دو جانبه اجازه مداخله در این پرونده 
را نداشت، در نهایت تنها توانست افزایشی 20 تا درصدی 
در رقم ابتدایی ایجاد کند. رقمی که خیلی هم چشمگیر 
نیست و قرار است برای سال بعد هم در بودجه کشور بیاید. 
درحالی که آنها حداقل به دنبال افزایشی دو برابری بودند. 
کفاشیان و دوستانش البته در مسیر این کشمکش امید به 
حمایت تیم ها داشتند اما تیم های نیمه دولتی بزرگ چون 
سپاهان حتی مدعی فدراسیون شدند. آنها که برای بودجه 
ش��ان اصلا نیازی به این ارقام کوچک حق پخش ندارند 
و تصویب چنین قوانینی را باعث ایجاد موانع در کارشان 
می دانند به فدراس��یون انتقاد هم کردند تا مش��روعیت 
خواسته تیم کفاشیان در حمایت از حق باشگاه ها هم زیر 
سئوال برود اما ضربه آخر زمانی بود که برای جلسه مهم 
شورای نظارت بر صدا و سیما، نمایندگان دولت نظر وزارت 
ورزش را خواسته بودند. جایی که همین حق ناچیز نظر 
کارشناسی عالی ترین نهاد تصمیم ساز ورزشی کشور بود. 
تصمیمی که شاید با منطق منتقدان سازگار باشد و مانع از 
تزریق بودجه بیشتر به چرخه معیوب فوتبال باشد. فوتبالی 
که بیش��تر باشگاه هایش »خصوصی - دولتی« هستند و 
از دولت دس��تور مستقیم نمی گیرند اما بودجه شان را از 
بیت المال بر می دارند. تیمهایی که ترجیح شان ارتزاق از 
بودجه های مستقیم دولتی، آن هم بالاتر از سقف های مورد 
نظر وزارت ورزش است پس زیر بار هیچ فشاری نمی روند.

چرا و چگونه وزارت ورزش 
از رئیس فدراسیون فوتبال حمایت نکرد؟!

روایتی دیگر از توافق جدید سازمان لیگ با صداوسیما

دبیر فدراسیون تیروکمان برگزاری رقابت های انتخابی تیم ملی را یکی از سیاست های مهم فدراسیون عنوان کرد 
و گفت: هیچ ورزشکاری بدون عبور از فیلتر انتخابی حق پوشیدن پیراهن تیم ملی را نخواهد داشت.

احمد صاحبی با اشاره به این مطلب که حضور 168 کماندار زن و مرد در رقابت های انتخابی ریکرو و 100 ورزشکار در کامپوند 
فدراسیون را غافلگیر کرد، افزود: در هیچ سال ما شاهد حضور این تعداد ورزشکار در رقابت های انتخابی تیم ملی نبودیم و از این 
مسئله غافلگیر شدیم. ضمن اینکه سعی کردیم در این دوره از رقابت های انتخابی تیم ملی فضای رقابت برای تمام ورزشکاران یکسان 
دیده شود تا کمانداران در هر استان و شهرستان با اطمینان خاطر و با امنیت برای پوشیدن پیراهن تیم ملی وارد این فضا شوند.

صاحبی با اشاره به رشد 25 درصدی تعداد کمانداران شرکت کننده در این دوره از رقابت های انتخابی نسبت به سال های گذشته، 
تصریح کرد: با توجه به اینکه طی س��ال های گذش��ته برای پوشیدن پیراهن تیم ملی رقابت های انتخابی برگزار نمی شد و ورزشکار 
برای انتخاب یا عدم انتخاب از سوی کادر فنی امنیت خاطر نداشت، معمولا نفرات محدودی از برگزاری رقابت های انتخابی استقبال 
می کردند. اما طی یکی، دو سال گذشته با تغییر این سیاست کمانداران با انگیزه و بدون هیچ گونه دغدغه  و نگرانی برای پوشیدن 

تیم ملی در رقابت ها شرکت می کنند که این نوید امید بخشی برای تیروکمان است.

شرط و شروط لازم 
برای عضویت در تیم ملی تیر و کمان

مربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: مسابقات فصلی باشگاه های کشور نوپاست و فصل به فصل بهتر خواهد شد.
»رضا لایق« در حاش��یه برگزاری مس��ابقات کشتی فصلی باشگاه های کشور افزود: برای اولین بار است که مسابقات باشگاه های 
کشور به صورت فصلی برگزار می شود. ایرادهایی در نحوه برگزاری این مسابقات وجود داشته که البته فصل به فصل کمتر شده است.

وی تصریح کرد: برگزاری مسابقات به صورت لیگ برتر به هیچ عنوان به سود کشتی ما نبود. این رقابت ها در دو یا سه ماه برگزار 
می شد که ثمره آن هم کشتی گیران آسیب دیده بودند و زمان می برد تا آنها برای حضور در میادین آسیایی و جهانی مهیا شوند. 

در واقع لیگ برتر تیم ها را از حالت باشگاه داری خارج کرده بود.
لایق خاطرنشان کرد: در مسابقات فصلی این انگیزه برای اسپانسر وجود دارد که کشتی گیر خود را برای فصول بعدی نیز حفظ 

کرده و زیر چتر حمایتی اسپانسر قرار دهد.
مربی تیم ملی کش��تی، نمونه و مدل اصلی مس��ابقات لیگ را رقابت های فصلی عنوان کرد و گفت: برگزاری رقابت ها به صورت 
فصلی به سود تیم ملی ما خواهد بود. وی با بیان اینکه لیگ برتر منافع شخصی داشت، یادآور شد: لیگ کشتی با لیگ های ورزش های 

دیگر متفاوت است. از دل این رقابت ها نفراتی بیرون خواهند آمد که می توانند آینده کشتی را بیمه کنند.

انتقادات مربی تیم ملی 
به لیگ سابق کشتی

در فاصله 19 روز تا شروع رقابتهای وزنه برداری 
جام باشگاه های آس�یا، زمان برگزاری این رقابتها 

تغییر کرد.
پی��ش از این قرار ب��ود رقابتهای وزنه ب��رداری جام 
باشگاه های آسیا طی روزهای جمعه 30 آبان و شنبه اول 
آذر ماه جاری به میزبانی ازبکستان در تاشکند برگزار شود، 
اما کنفدراسیون وزنه برداری قاره آسیا به یکباره تصمیم 

گرفت این رقابتها 3 زودتر از موعد مقرر برگزار شود.
سایت رسمی فدراسیون وزنه برداری در خبری با تیتر 
»خودخواه��ی آقای دبیرکل« به تصمیمات علی مرادی 
رئیس اسبق فدراسیون اعتراض کرد و در این باره نوشت: 
» این تصمیم ناگهانی کنفدراسیون وزنه برداری آسیا بدون 
ش��ک مشکلات عدیده ای را برای تیم های شرکت کننده 
به وجود خواهد آورد چراکه علاوه بر برهم خوردن برنامه 
تمرینی وزنه برداران، همه تیم های ش��رکت کننده باید 
زمان بلیت های خریداری ش��ده را نیز تغییر دهند.ظاهرا 
عل��ی مرادی، دبیرکل کنفدراس��یون وزنه برداری آس��یا 
صرفا به این خاطر که پرواز مستقیم تهران – تاشکند در 
روزهای جمعه است، زمان برگزاری رقابتهای وزنه برداری 
جام باشگاه های آسیا را تغییر داده تا روز جمعه بتواند با 
پرواز مستقیم از بکستان به تهران برگردد.با این تصمیم 
خودسرانه دبیرکل کنفدراسیون وزنه برداری آسیا، فاصله 
زمانی رقابتهای وزنه برداری قهرمانی جهان و رقابتهای جام 
باش��گاه های آس��یا هم به 2 روز کاهش پیدا کرد که این 
مسئله کار را برای ملی پوشان تیم وزنه برداری ملی حفاری 

دشوار تر می کند.”طبق برنامه جدید، رقابتهای وزنه برداری 
جام باشگاه های آسیا در ازبکستان درحالی روز سه شنبه 
27 آبان با ورود رسمی تیمها آغاز می شود که رقابتهای 
جهانی وزنه برداری در قزاقستان، روز یکشنبه 25 آبان به 
اتمام خواهد رسید. همچنین رسول تقیان وزنه بردار تیم 
ذوب آهن قرار اس��ت به عنوان یار کمکی برای تیم ملی 

حفاری در جام باشگاه های آسیا وزنه بزند.
واکنش دبیر کنفدراسیون وزنه برداری آسیا

اما مرادی دبیر کل کنفدراسیون وزنه برداری آسیا در 
واکنش  به مطلب منتشر شده در سایت فدراسیون مبنی 
بر اینکه به دلیل وجود پرواز تهران - تاش��کند روزهای 
جمعه او این تغییر را در جام باشگاه های آسیا اعمال کرده 
اس��ت تا با آن پرواز به ته��ران برگردد، تصریح کرد: این 
تغییر باعث می شود تیم ملی حفاری به صورت مستقیم از 
تاشکند به تهران برگردد و دیگر نیازی به صرف هزینه های 
گزاف و رفتن به کشور دیگر برای برگشتن به ایران نیست، 
اما فکر می کنم فدراسیون که در سایت رسمی خود که 
از اموال بیت المال اس��ت چنین صحبت هایی را مطرح 
می کند بهتر اس��ت به جای پاس��خ دادن به آن سکوت 
کنم و آقایان به جای کنکاش و حاشیه س��ازی به دنبال 
مسائل اساسی تری باشند. اگر فدراسیون به دنبال عملکرد 
ملی پوشان است، چرا لیگ برتر را نزدیک مسابقات جهانی 
برگزار کرد حتی می توانس��ت نتایج بازی های آسیایی یا 
مسابقات جهانی را برای لیگ محاسبه کند، اما حالا اکنون 

نگران دو روز است؟

دبیر فدراس�یون والیبال ای�ران پس از 
اعطای سه دوره میزبانی مسابقات بین المللی 
به ایران گفت: میزبانی ها از هر جهت به سود 
ماس�ت و امیدواری�م با میزبانی مس�ابقات 
قهرمانی آس�یا بستر لازم را برای صعود به 

المپیک فرآهم کنیم.
محمود افشاردوست اظار داشت: فدراسیون 
جهانی والیبال دنبال گسترش والیبال در کشورها 
و قاره های مختلف است. این موضوع برای ما بسیار 
مهم است زیرا به بحث زیرساخت ها کمک می کند 
و می توانیم از نزدیک مسابقات مهم را ببینیم. ما 
در سال های گذشته در در بحث انتخابی المپیک 
مشکل داشتیم زیرا قهرمان همه قاره ها مستقیم 
به المپیک می رفت اما قهرمان آس��یا نمی رفت. 
در نهای��ت این موضوع را مطرح کردیم و در این 
کنگره، فدراسیون جهانی والیبال این موضوع را 
پذیرفت و ما هم میزبانی این مس��ابقات را قبول 

دبیر فدراسیون 
والیبال:میزبانی ها 
از هر جهت به نفع 

ایران است

کردیم که به المپیک نزدیک ش��ویم. همچنین 
میزبانی مس��ابقات باش��گاه های آسیا و قهرمانی 
نوجوانان جهان را هم پذیرفتیم. دبیر فدراسیون 
والیبال خاطرنش��ان کرد: تیم نوجوانان و جوانان 
ایران با اقتدار قهرمان آس��یا ش��دند. ما میزبانی 
نوجوانان را گرفتیم تا تعمیم و گسترش والیبال 
در رده نوجوانان را داش��ته باشیم. این مسابقات 
کلاس آموزشی خوبی برای مربیان داخلی است. 
همچنین برگزاری بازی ها در شهرهای مختلف 
کمک می کند تا زیرساختهای لازم را احیا کنیم. 
ش��اید میزبانی مسابقات باش��گاه ها یا مسابقات 

نوجوان��ان جه��ان را در ارومیه برگزار کنیم. این 
موضوع منوط به رایزنی بیشتر است.

وی در پایان درباره برخی انتقادها به تشکیل 
نش��دن اتاق فکر فدراس��یون والیبال گفت: اتاق 
فکر فدراسیون والیبال اصلا تعطیل نشده است. 
بارها خواستیم جلسات آن را بگذاریم اما این قدر 
برنامه های فدراسیون و مسابقات فشرده بود که 
امکان هماهنگی وجود نداش��ت. در کل تابستان 
درگیر مس��ابقات لیگ جهانی و قهرمانی جهان 
بودیم. می پذیریم که تشکیل اتاق فکر فدراسیون 
عقب افتاده اما مطمئن باشید پیگیر آن هستیم.

تبعات تغییر زمان جام باشگاه های وزنه برداری آسیا

اختلافات بالا گرفت

دارنده دو مدال طلای کشتی آزاد جهان می گوید تمام توان خود را به کار 
خواهد بست تا با قدرت به کشتی بازگردد.

»مهدی تقوی« گفت: قصدم این بود تا از مسابقات لیگ شروعی مقتدرانه در کشتی 
داشته باشم که قسمت نشد. تمام توان خود را به کار می بندم تا در مسابقات قهرمانی 

کشور خوش بدرخشم و بتوانم دوباره به دوبنده تیم ملی برسم.
وی اضافه کرد: مدتهاست روی تشک نرفته و از میادین دور بوده ام. کشتی ورزش 
سختی است و همین دوری طولانی مدت کار من را سخت تر هم کرده است، اما این ها 

دلیلی نمی شود که ناامید شوم.
تق��وی ادام��ه داد: می خواهم طوری باش��م که مثل س��ال های گذش��ته مردم از 
کش��تی های من لذت ببرند. ش��رط اول این کار در این است که با آمادگی بدنی خوب 

گام به تشک بگذارم.
قهرمان جهان یادآور ش��د: چند ماهی اس��ت تمرین می کنم و شرایط خوبی دارم. 

باید همین شرایط خوب را ادامه دهم تا به تیم ملی برسم.

آمادگی تقوی برای بازگشت به میادین کشتی


